

To : Editors

Ref : CFX/MED/PR/120/2018

Date : 28/12/2018

Page : 1/3

## 九巴於香港科技大學設置「九巴大專優惠站」

新聞稿

九龍巴士 (一九三三) 有限公司 (「九巴」) 宣布, 將於一月二日在香港科技大學設置「九巴大專優惠站」, 試行一年。使用成人和學生八達通的九巴乘客, 只需於乘車後的三小時內, 在「優惠站」拍卡, 即可獲港幣 2 元車費回贈。

九巴致力創新, 為乘客提供安全、實惠和便捷的旅程, 以鼓勵市民使用公共交通工具。現已與六所大專院校合作, 包括香港浸會大學、香港教育大學、香港公開大學、香港樹仁大學、香港恒生大學及香港科技大學。九巴期望更多院校參與, 並積極研究擴大及優化計劃的可行性。

### 途徑科大的九巴路線

91, 91M, 91P

### 九巴大專優惠站位置

香港浸會大學	逸夫行政樓入口
香港教育大學	大埔校園教學大樓南翼 B1 座地下
香港公開大學	正校園郭得勝樓 (C 座) 0 樓平台
香港樹仁大學	邵美珍堂地下
香港恒生大學	學院禮堂地下有蓋平台
香港科技大學	科大廣場

### 適用對象

所有持有成人和學生八達通的乘客  
(持有「殘疾人士」個人八達通除外)

### 適用範圍

「優惠站」適用於全港逾四百條路線, 包括常規路線、馬場專線、通宵線、過海線 (由九巴營運)、口岸線以及假日特別線  
(K12、K14、K17、K18 路線除外)

### 使用方法

乘客用八達通乘搭九巴後的三小時內, 以該卡到「九巴大專優惠站」的讀卡器拍卡, 便可回贈車費 2 元。乘客每日拍卡的次數不限, 且可繼續享用九巴現有的巴士轉乘優惠及即日回程優惠。

MEDIA RELEASE

使用條款詳情可參閱[附件](#)。

乘客可登入九巴及龍運智能手機應用程式，查閱有關路線資訊。如有查詢，請致電九巴顧客服務熱線 2745-4466，或使用 App1933 及九巴網站的即時對話功能。

新聞稿

MEDIA RELEASE

## **KMB “Fare Saver kiosk” will be installed on HKUST campus**

The Kowloon Motor Bus Company (1933) Limited (“KMB”) will install a “KMB Fare Saver Kiosk” at The Hong Kong University of Science and Technology, which will be operational from 2 January 2019 for a trial period of one year. Adult and Student Octopus card holders who swipe their Octopus card at a designated Fare Saver kiosk on a campus within three hours of taking a bus trip will enjoy a \$2 fare rebate.

KMB is promoting the use of public transport by launching innovative initiatives so that passengers may enjoy safe, economical and convenient journeys. Six tertiary education institutions have agreed to participate in the scheme, namely Hong Kong Baptist University, The Education University of Hong Kong, The Open University of Hong Kong, Hong Kong Shue Yan University, The Hang Seng University of Hong Kong and The Hong Kong University of Science and Technology.

KMB is in discussions with other tertiary institutions and expects more institutions to join the scheme, as it seeks to expand and optimise it.

### Routes going to HKUST

91, 91M, 91P

### Location of Fare Saver kiosks

Hong Kong Baptist University	Main Entrance of Shaw Tower
The Education University of Hong Kong	G/F, Block B1, Academic Building South Wing, Tai Po Campus
The Open University of Hong Kong	Level 0, Kwok Tak Seng Building (Block C, Main Campus)
Hong Kong Shue Yan University	G/F, Lily Shaw Hall
The Hang Seng University of Hong Kong	Covered Area under the College Hall
The Hong Kong University of Science and Technology.	HKUST Piazza

### Eligible passenger type

Adult and Student Octopus card holders

(except holders of Personalised Adult Octopus Card with “Persons with Disabilities Status”)

### Eligible Routes

The Fare Saver Scheme is valid on over 400 KMB routes, including regular routes, racecourse bus routes, overnight routes, cross-harbour bus routes (KMB solely operated), Route B1 travelling to and from Lok Ma Chau and weekend holiday special routes.

(Routes K12, K14, K17, K18 are excluded.)

### How to use

Adult and Student Octopus card holders who swipe their Octopus card at a designated Fare Saver kiosk on the campuses of six tertiary education institutions within three hours of taking a bus trip will enjoy a \$2 fare rebate. There is no limit on the number of rebates that may be enjoyed by a passenger per day. Existing bus-bus interchange schemes and all existing promotional fare schemes such as the same-day return fare concession scheme remain valid after passengers collect their rebate at the Fare Saver kiosk.

Please refer to the [Appendix](#) for the concession terms.

Complete route details will be available on App1933 and the KMB website.

Passengers may also call the KMB Customer Service Hotline on 2745-4466 or Live Chat with us on App1933 or the KMB website.

新聞稿

MEDIA RELEASE